
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 15 grudnia 2011 r. 
 
OA.0002.15.2011 
 

PROTOKÓŁ Nr XV/2011 
 

z obrad XV sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła się 
8 grudnia 2011 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 

 
 
 Na XV sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 13 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Pękalski o godz. 1007 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił projekt porządku 
obrad. 
 
 Pan Wójt wnioskował o wprowadzenie do punktu 3 porządku obrad 
dwóch projektów uchwał Rady Gminy Krzywcza „— ustalenia i poboru stawek 
opłaty targowej,” i „–– wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 rok” 
oraz jednej autopoprawki „– zmieniająca uchwałę własną Nr 80/XIV/2011 
w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Krzywcza. Wprowadzenie tych projektów uchwał wynika z faktu, że sprawy te 
wynikły po wysłaniu materiałów na sesję Rady Gminy i nie można było ich 
wcześniej przewidzieć. 
 Zaproponowana poprawka wprowadzająca do projektu porządku obrad 
projekt uchwały w sprawie ustalenia i poboru stawek opłaty targowej w wyniku 
przeprowadzonego głosowania przyjęta została jednogłośnie (13 głosami za). 
 Zaproponowana poprawka wprowadzająca do projektu porządku obrad 
projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 
2011 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania również przyjęta została 
jednogłośnie (13 głosami za). 
 Proponowany porządek obrad w całości łącznie z wprowadzonymi 
zmianami w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie (13 głosami za). 
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Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

– ustalenia i poboru stawek opłaty targowej, 
– ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy 

Krzywcza, 
– zmieniająca uchwałę własną Nr 79/XIV/2011 w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
– wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
– zmieniająca uchwałę własną Nr 80/XIV/2011 w sprawie wprowadzenia 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Krzywcza, 
– zmieniająca uchwałę własną Nr 81/XIV/2011 w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego, 
– przekazania do sprzedaży nieruchomości (dz. nr 417/6 o pow. 0,65 ha 

i nr 417/3 o pow. 0,19 ha w Skopowie) stanowiących własność Gminy 
Krzywcza, 

– przekazania do sprzedaży nieruchomości (dz. nr 153/2 o pow. 0,30 ha 
w Bachowie) stanowiącej własność Gminy Krzywcza, 

– przekazania do sprzedaży nieruchomości (dz. nr 138/2 o pow. 0,05 ha 
w Ruszelczycach) stanowiącej własność Gminy Krzywcza, 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, 
5. Interpelacje i zapytania radnych, 
6. Wolne wnioski i informacje, 
7. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 2. 
 Protokół Nr XIV/2011 z obrad poprzedniej sesji został wyłożony do 
wglądu wraz z informacją, aby ewentualne wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do 
końca sesji. Jeśli takich nie będzie, zostanie to uznane jako przyjęcie 
protokołu. 
 
 
Ad 3. 
 Sekretarz Gminy Pan Kazimierz Trojan przedstawił projekt uchwały 
w sprawie ustalenia i poboru stawek opłaty targowej wraz z uzasadnieniem do 
tego projektu uchwały. 
 Radny Pan Wacław Sobol powiedział – w projekcie tym ujęto, że 
wykonanie powierza się Wójtowi Gminy Krzywcza. W związku z tym pytał – 
Jakie Wójt ma możliwości władcze, żeby egzekwować pobieranie tych opłat? 
Kto pobierze tą opłatę jeśli w danym dniu będzie prowadzony handel a sołtys 
w tym czasie wyjedzie? Jeśli zostanie wskazany tylko sołtys, to z góry będzie 
to skazane na niepowodzenie. Jednocześnie zamyka się drogę do 
ewentualnego wykonania tej uchwały. 
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 Pan Wójt odpowiedział, że Sołtysa wskazuje się na inkasenta, gdyż 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Rzeszowie zakwestionowała pracownika 
Urzędu Gminy. W Gminach, gdzie funkcjonuje Zakład Komunalny, zatrudniony 
jest inkasent, który ma prawne możliwości egzekwowania należności z opłat. 
RIO zaproponowała na inkasentów sołtysów. Dochody z tego tytułu są niskie 
a w niektórych latach w ogóle ich nie było. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Bogusław Krzywiński 
zaproponował, aby wysokość wynagrodzenia za czynności inkasa pozostawić 
w wynosi 50% sumy zainkasowanych kwot. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
12 głosami „za” i 1 głosie „przeciwnym” (Uchwała Nr 85/XV/2011). 
 
 Następnie Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy 
Krzywcza wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 86/XV/2011). 
 
 Skarbnik Gminy Pani Beata Wielgosz przedstawiła projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza zmieniającej Uchwałę własną Nr 79/XIV/2011 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 rok wraz z uzasadnieniem do 
tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 87/XV/2011). 
 
 Pani Skarbnik Gminy przedstawiła kolejny projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 rok wraz 
z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 88/XV/2011). 
 
 Następnie Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza zmieniającej uchwałę własną Nr 80/XV/2011 Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Krzywcza wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 89/XV/2011). 
 
 Pani Skarbnik Gminy przedstawiła także projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego wraz 
z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 90/XV/2011). 
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 Pan Sekretarz Gminy przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki 
nr 417/6 o pow. 0,65 ha i nr 417/3 o pow. 0,19 ha położone w Skopowie) 
stanowiących własność Gminy Krzywcza wraz z uzasadnieniem do tego 
projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 91/XV/2011). 
 
 Następnie Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki 
nr 153/2 o pow. 0,30 ha położonej w Bachowie) stanowiącej własność Gminy 
Krzywcza wraz z uzasadnieniem do tego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 92/XV/2011). 
 
 Pan Mieczysław Klimko – Inspektor Urzędu Gminy przedstawił projekt 
uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży 
nieruchomości (działki nr 138/2 o pow. 0,05 ha położonej w Ruszelczycach) 
stanowiącej własność Gminy Krzywcza wraz z uzasadnieniem do tego 
projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania projekt proponowanej Uchwały przyjęty został 
jednogłośnie 13 głosami „za” (Uchwała Nr 93/XV/2011). 
 
 O godz. 1112 Przewodniczący obradom ogłosił przerwę w obradach, 
która trwała do godz. 1132. 
 
 
Ad. 4. 
 Wójt Gminy Krzywcza Pan Witold Szpytman przedstawił sprawozdanie 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym (Informacja stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 5. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Bogusław Krzywiński pytał Wójta 
o wstępne wyliczenia kosztów zamontowania fotoradaru przy drodze 
wojewódzkiej w Krzywczy, w związku z powziętą przez niego informacją 
o planowanym wyjazdem do straży miejskiej Pana Wójta i Radnego Pana 
Wacława Sobola w celu rozeznania możliwości i ewentualnych kosztów 
zamontowania tego fotoradaru? 
 Pan Wójt odpowiedział - Podczas rozmowy z Komendantem Straży 
Miejskiej w Przemyślu uzyskano informację, że fotoradar dobrej klasy, 
laserowy można zakupić za około 100 000 zł. Ponadto powiedział, że musi się 
powołać straż gminną zatrudniając co najmniej dwie osoby komendanta 
i funkcjonariusza tej straży, a także musi się zatrudnić dwie osoby do obsługi 
tego fotoradaru, tj. obróbki, wysyłania i prowadzenia ewidencji mandatów. 
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Zdaniem Komendanta – w Gminie Krzywcza do obsługi i obsługi fotoradaru 
powinno wystarczyć zatrudnienie około 4 osób. 
 Pan B. Krzywiński nawiązując do swojej wcześniejszej wypowiedzi pytał 
ponownie – Jaki będzie przewidywany koszt funkcjonowania i utrzymania tego 
fotoradaru? 
 Pan Wójt powiedział – Trzeba zatrudnić komendanta i jednego 
funkcjonariusza. Dwóch pracowników cywilnych można będzie próbować 
wyznaczyć spośród pracowników Urzędu Gminy, jeśli mają wolne moce 
przerobowe. Wówczas potrzebne będzie skosztorysowanie wynagrodzeń 
za dodatkową pracę tych pracowników. Należy również przewidzieć środki 
finansowe na zakup fotoradaru. Jest to wydatek jednorazowy, ale bardzo 
duży. Ponadto Gmina musi zakupić umundurowanie dla zatrudnionych osób 
ze straży gminnej. Wtedy będzie można to dokładnie wyliczyć. Pomysł – 
jak powiedział Pan Wójt - nie jest całkowicie pozbawiony sensu. Wymaga 
zainwestowania. Ponadto poinformował on, że środki uzyskane z mandatów 
mogą być tylko przeznaczane na poprawę bezpieczeństwa i ruchu drogowego. 
Nie mogą one być przeznaczone nawet na funkcjonowanie straży gminnej. 
 
 Radny Pan Wacław Sobol pytał – Zmienia się ustawa o gospodarce 
odpadami. Jak wygląda sprawa od stycznia przyszłego roku? Czy dalej 
zostanie na takich zasadach, jakie obowiązują dotychczas? Czy będzie jakaś 
zmiana do umów? Czy odbywać się to będzie bezpośrednio z PGK, czy 
za pośrednictwem kogoś z Urzędu Gminy? 
 Pan Wójt odpowiedział – W dniu jutrzejszym zaplanowane zostało 
spotkanie z przedstawicielami PGK. Sprawa ta będzie tematem dyskusji na 
jednym z kolejnych posiedzeń Komisji Rady Gminy w sprawie zaopiniowania 
budżetu na 2012 rok. Zdaniem Pana Wójta - To że wchodzi ustawa to prawda, 
ale ma ona okresy przejściowe. Jest jeszcze kilka kwestii do rozstrzygnięcia. 
Bardziej są istotne kwestie o zasięgu regionalnym, gdyż według nowej ustawy 
należy stworzyć regiony śmieciowe. Urząd Marszałkowski w Rzeszowie 
proponuje stworzenie czterech lub sześciu regionów. W tych regionach muszą 
powstać stosowne instalacje, które będą odbierać te śmieci. Prawdopodobnie 
– jak powiedział Pan Wójt - wejdą prywatne firmy, które już deklarują się 
wybudować i obsługiwać taką instalację. Nie rozstrzygnięto jeszcze kwestii 
przynależności poszczególnych gmin do regionów śmieciowych. Od 1 stycznia 
2012 roku nie przewiduje się większych, istotnych zmian w zakresie 
gospodarki odpadami. Jednakże więcej informacji będzie przestawionych 
po spotkaniu z przedstawicielami PGK. 
 
 
Ad. 6. 
 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ruszelczycach Pani Halina Piela – 
Sobol przedstawiła, na prośbę rodziców uczniów Szkoły Podstawowej i innych 
mieszkańców wsi Ruszelczyce, petycję w sprawie niezadowolenia zaistniałą 
sytuacją związaną z planami likwidacji Szkoły Podstawowej w Ruszelczycach 
a następnie tą petycję przekazała Wójtowi Gminy Krzywcza. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogusław Krzywiński zwrócił się 
z zapytaniem do Członka Powiatu Przemyskiego Pana Wacława 
Pawłowskiego – W związku z tym, że trwają prace nad budżetem Powiatu 
Przemyskiego na 2012 rok - Jakie inwestycje planowane są do realizacji na 
terenie Gminy Krzywcza w przyszłym roku? Ponadto wnioskował 
o spowodowanie remontu drogi powiatowej przez miejscowości Kupna 
i Chyrzyna. Droga ta jest najgorszą pod względem stanu technicznego drogą 
powiatową na terenie całej Gminy Krzywcza. Z uzyskanej informacji wynika, 
że ze względu na stan drogi PKS prawdopodobnie wstrzyma kurs autobusu 
do Chyrzyny. Jest to droga przebiegająca wzdłuż rzeki San i jest ona często 
zalewana przez powodzie. W związku z tym można ją będzie zaliczyć do 
kategorii drogi popowodziowej i ubiegać się o dotację na jej remont. 
 Ponadto prosił o wyjaśnienie sprawy przeprawy promowej w ciągu drogi 
powiatowej a w szczególności remontu promu na rzece San w Chyrzynie. 
Mieszkańcy mają obawy, że ten prom nie będzie funkcjonował. W związku 
z tym prosił o informację - Czym to jest spowodowany? 
 Członek Zarządu Powiatu Przemyskiego Pan Wacław Pawłowski 
odniósł się do sprawy geodezyjnego i prawnego wytyczenia przebiegu dróg 
powiatowych na terenie Gminy Krzywcza. Zdaniem Pana W. Pawłowskiego – 
Poczynione zostały pewne starania i zgłoszono to do odpowiednich osób, 
które zajmują się tymi sprawami. Powiat realizuje te zadania i co roku są 
te regulacje wykonywane przez odpowiednie instytucje, które są w Powiecie. 
Obiecał on, że dołoży wszelkich starań, aby ten problem w najbliższym czasie 
rozwiązać. Odnosząc się do problemu przeprawy promowej powiedział, że 
czyniono pewne starania, aby prom ten funkcjonował bez zastrzeżeń. 
Zdaniem Pana W. Pawłowskiego – Po dokonanym rozeznaniu, osoby 
korzystający z tego promu są zadowolenie z tego remontu. Rozmawiał on 
z Panem Krukiem z Chyrzyny, który potwierdził, że spełniło to oczekiwania 
i jest to dobrze zrobione. Odnosząc się do remontu drogi powiatowej do 
Chyrzyny Pan W. Pawłowski powiedział – droga powiatowa relacji Olszany 
Prom Krzywcza na odcinku przebiegającym przez Gminę Krasiczyn została 
wyremontowana w ubiegłej kadencji Rady, ale Gmina Krasiczyn 
dofinansowała połowę kosztów tej inwestycji i dlatego Starostwo Powiatowe 
realizowało to zadanie. Zdaniem Pana W. Pawłowskiego - Jeżeli Rada Gminy 
Krzywcza dofinansuje do remontu tej drogi to Powiat będzie to zadanie 
realizować. Stwierdził on, że sytuacja remontów dróg poprawiła się. W ubiegłej 
kadencji było wyremontowanych 250 km z 480 km dróg powiatowych. 
W Gminie Krzywcza pozostało do remontu 28 km. Wyremontowano chyba 
15 km. W ubiegłym roku, pod naciskiem udało się ująć do remontu cały 
odcinek drogi powiatowej Babice – Krążki i część odcinków drogi powiatowej 
w Skopowie. Coś się będzie robić na drogach na terenie Gminy Krzywcza. 
Jak powiedział Pan W. Pawłowski - Gdyby Rada Gminy Krzywcza w ubiegłej 
kadencji dofinansowała do remontu odcinaka drogi powiatowej położonego na 
terenie Gminy Krzywcza, to droga relacji Olszany - Chyrzyna – prom – 
Krzywcza była by wyremontowana na całym odcinku od Olszan do Chyrzyny.  
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Pan W. Pawłowski stwierdził, że nie było wówczas inicjatywy ze strony Rady 
Gminy w tej sprawie. Odnosząc się ponownie do sprawy przeprawy promowej 
powiedział, że Prom będzie pływał do czasu znalezienia innego rozwiązania. 
Jeśli będzie konieczny remont to będzie on przeprowadzony na tyle, na ile 
będzie stać Powiat. Następnie odniósł się do sprawy kopania rowów przy 
drodze powiatowej i niedrożnych przepustów. Zdaniem Pana 
W. Pawłowskiego – Gdyby czyszczono na bieżąco te przepusty to zamiast 
pogłębić 100 m rowu to zadanie to wykonano by na odcinku 20 m. Chce się tą 
koparkę maksymalnie wykorzystać na terenie poszczególnych 10 gmin 
powiatu przemyskiego. W przyszłym roku sytuacja ma ulec poprawie, 
ponieważ zakupiona zostanie druga koparka. 
 Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział – Na terenie Gminy są 
drogi gminne, drogi do pól, lasów. Mieszkańcy często składają wnioski o ich 
remonty. Gmina nie może dofinansowywać do zadań innych, chyba że 
dostajemy środki na usuwanie skutków powodzi. Uważa on, że to nie jest 
sprawiedliwe, bo te drogi większe posiadają dłuższe odcinki i nawet gdyby 
Gmina chciała dofinansować powiatowi do ich remontu to nie będzie jej na to 
stać. Bardziej sprawiedliwie byłoby, gdyby zmieniono te proporcje. Zdaniem 
P. Pękalskiego Gmina mogłaby dofinansować do remontu drogi w stosunku 
20-30% Gmina i 80-70% Powiat. 
 Pan W. Pawłowski powiedział – Gmina Krzywcza niewiele dodała do 
remontu dróg, ale są Gminy, które chcą by drogi powiatowe były remontowane 
więc współfinansują te zadania. Zdaniem Pana W. Pawłowskiego po drogach 
na Połankach, w Bachowie, w Reczpolu, jeżdżą w większości mieszkańcy 
Gminy. 
 Sołtys wsi Kupna Pani Alicja Perduta zaapelowała o remont drogi 
powiatowej na odcinku Kupna – Chyrzyna, gdyż autobus PKS zaprzestanie 
wykonywania kursów na tej trasie. Zdaniem Pani Sołtys – Będzie problem 
z dowozem uczniów z Kupnej do Szkoły w Krasiczynie. Pani A. Perduta 
ponadto powiedziała, że Powiat dokonał remontu drogi powiatowej, którego 
w żaden sposób nie można nazwać remontem. Remont ten został 
przeprowadzony w trakcie jak padał deszcz. Przejeżdżające auta po 
wykonaniu tej roboty jeszcze większe dziury porobiły na tej drodze niż 
wcześniej były. W związku z tym pytała Członka Zarządu Powiatu 
Przemyskiego – Czy ktoś kontroluje wykonawstwo robót. 
 Pan W. Pawłowski odpowiedział – Są służby, które to kontrolują. 
 Radny Pan Wojciech Sawicki stwierdził, że Nadleśnictwo najbardziej 
eksploatuje tą drogę. W związku z tym pytał Pana W. Pawłowskiego – Czy 
Starostwo poczyniło starania, aby Nadleśnictwo dołożyło do remontu tej drogi? 
Dużo drzewa jest wywożone z lasu i dlatego Nadleśnictwo powoduje 
największe szkody na tej drodze. Nadleśnictwo jest bogatą instytucją i można 
wnioskować, aby współfinansowało remont tej drogi. 
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 Pan W. Pawłowski odpowiedział, że na takiej zasadzie wykonuje się 
remonty dróg powiatowych; podając przykład drogi powiatowej na Połankach, 
gdzie przy dofinansowaniu ze strony Nadleśnictwa Kańczuga w kwocie 
50 000 zł wykonano nakładkę na tej drodze. Składaliśmy wnioski również do 
Nadleśnictwa Krasiczyn, ale nie możemy ich zmusić do współfinansowania 
remontów dróg. 
 Sołtys wsi Krzywcza Pan Adam Krzywiński pogłębiano koryto rzeki San 
przy przeprawie promowej, ale nie dało to oczekiwanych rezultatów. Będzie 
ono spełniać oczekiwania na krótki okres czasu, tylko w trakcie zimy. 
Najlepszym rozwiązaniem byłoby wykonanie wypustów, takich jak są zrobione 
w Bachowie. Zdaniem Pana A. Krzywińskiego - Zwężyło by to koryto rzeki 
a zarazem spowodowało jego udrożnienie. Powiat powinien również podjąć 
działania, aby instytucje wydające pozwolenia wodno- prawne nie robili 
problemu przy pogłębianiu koryta rzeki San w celu odpowiedniego 
funkcjonowania przeprawy promowej. 
 Pan W. Pawłowski odpowiedział, że mija się to z celem, gdyż rzeka 
nanosi osad i za jakiś czas musi się ponownie to koryto rzeki pogłębiać. 
 Sołtys wsi Średnia Pan Marian Świgoń powiedział – Nadleśnictwo 
powinno współfinansować remonty dróg po których przewożą drzewo. 
Zdaniem Pana M. Świgonia – Powiat powinien zablokować przejazd 
samochodów przewożących ciężkie ładunki w trakcie roztopów. 
 Radny Pan Józef Opałka powiedział – przepusty przy drodze 
powiatowej zostaną udrożnione przy pomocy środków z budżetu Gminy, ale 
pod warunkiem, że Powiat wykona remont drogi powiatowej na odcinku 
od garaży do promu w Bachowie. 
 Pan W. Pawłowski powiedział – Jeśli Rada Gminy dofinansuje 
przynajmniej 40% wartości tego zadania to Powiat podejmie się realizacji tego 
zadania. 
 Pan Józef Opałka powiedział – Gmina poniesie koszty związane 
z udrożnieniem przepustów przy drodze powiatowej i jest to bardzo ważne, 
gdyż za nie długo te rowy zostaną zamulone. Już tworzą się tam zastoiska 
wody. 
 Radny Pan Wacław Sobol wnioskował, aby skoro powiedziano tyle 
rzeczy, które tu padły spisać w formie wniosku do Rady Powiatu. Niech się 
pochylą nad tym. Zwrócić należy uwagę, że takie problemy są i takie problemy 
istnieją; czyszczenie przepustów, itd. Zdaniem Pana W. Sobola - Można się 
zastanowić, czy pompę szlamową można byłoby wykorzystać. Są rowy 
przekopane, może by zrobić dwa dni manewrów, będą ćwiczenia i będzie 
efekt. Przeczyszczony będzie rów. Będzie to zrobione dla mieszkańców 
naszej Gminy. Woda będzie mała możliwość odpływu, to droga nam będzie 
służyła dłużej. 
 Pan W. Pawłowski powiedział – W ramach ćwiczeń strażacy mogą 
udrożnić te przepusty pompami szlamowymi. Powiat nie ma takiego sprzętu, 
gdyby miał być może, że by wykorzystał. 
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 Sołtys wsi Jan Wanat podziękował Wójtowi za możliwość skorzystania 
z koparki przy pracach ziemnych w Woli Krzywieckiej. Jak powiedział 
Pan Sołtys - Zakopano na drodze gminnej dwa przepusty i pogłębiono rów 
przy drodze na „Potasz”. Zdaniem Sołtysa radar jest potrzebny, 
ale wnioskował o zamontowanie znaku pionowego – lustra w Krzywczy 
na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej z drogą powiatową prowadzącą 
w kierunku Średniej. Ponadto pytał on - Czy nie można wstrzymać wypłaty 
na przykład 20% należności pieniężnej wykonawcy do czasu należytego 
wykonania i odbioru końcowego robót. Jest problem z wykonawcą Panem 
Kroczkiem. Wnioskował również o skserowanie dla sołtysów uchwał 
w sprawach stawek podatków i opłat lokalnych, które będą obowiązywać 
w 2012 roku. 
 Pan Wójt odpowiedział, że w każdej umowie są zawarte zabezpieczenia 
należytego wykonania, gwarancji. One nie mają określone 20%, bo żaden 
Wykonawca takiej umowy by nie podpisał. Są tam specjalnie zabezpieczane 
kwoty one są albo w formie kwoty, albo zabezpieczenia bankowego, albo 
ubezpieczenia. W razie, gdy Wykonawcy mimo wezwań do usunięcia 
reklamacji tego nie robi to uruchamia się ostateczną procedurę skorzystania 
z tych środków. 
 Radny Pan Wojciech Sawicki powiedział – Problem z przeprawą 
promową istnieje od wielu lat. Był wykonywany tam pobór żwiru, były też 
i kłopoty z tym związane. Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej stwarza 
problemy mieszkańcom, dla którego ten kto wywozi żwir niszczy koryto rzeki. 
Jak powiedział Pan W. Sawicki - Rada Gminy przedstawiając problemy, ma 
nadzieję, że Pan W. Pawłowski na ile to możliwe będzie kierował i wspomagał 
działania Gminy. Należy jednak czynić wspólne starania Rady Gminy, Rady 
Powiatu zasięgając również pomocy w Urzędzie Wojewódzkim, aby wywrzeć 
większy wpływ na działania Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 
w zakresie wydania pozwolenia na pogłębianie koryta rzeki San przy 
przeprawie promowej. 
 Pan Wójt odpowiedział, że Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej 
nie robiłby problemu, ale Pani Dyrektor jest asekuracyjna i na wszystkie 
rozprawy wodno- prawne zaprasza różne instytucje, a ostatnio dodatkowo 
instytucję, która w zakresie poboru żwiru nie ma nic do powiedzenia, czyli 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Po wszystkich przeprawach 
i odmowach sprawa ta – jak powiedział Pan Wójt – ma dalszy ciąg, gdyż 
20 grudnia br. na zaproszenie Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 
odbędzie się spotkanie poświęcone poborowi żwiru. O szczegółach z tego 
spotkania Radni zostaną poinformowani na najbliższym spotkaniu. 
 Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogusław Krzywiński powiedział – 
Mieszkańcy Chyrzyny i Kupny, żyją w bardzo trudnej sytuacji. Problem ten 
będzie jeszcze większy, gdy poprzez zły stan drogi PKS zawiesi kursy 
autobusu do Chyrzyny. 
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 Radny Pan Wacław Sobol powiedział - Sporządźmy dokument w którym 
zaoferujmy wykonanie udrożnienia przepustów z określeniem dróg, terminu 
wykonania i zakresu wykonania robót w zamian za to, aby Powiat pomógł 
w wykonaniu określonych zadań. 
 
 Protokół Nr XIV/2011 został przyjęty jednogłośnie przez aklamację. 
 
 
Ad 7. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 1247 
XV zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VI kadencji. 
 
 Na tym protokół zakończono. 
 
 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pękalski 
 


